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Чрез г-н Цветомир Петров 
Председател на СОС

До г-н Васил Терзиев 
Кмет на Столична община

ПИТАНЕ 

от проф. дн Вили Лилков - общински съветник в СОС

Относно: Състоянието на системата за третиране на отпадъци на 
Столична община

На основание чл. 129. ал. 1 и ал. 2 от Правилника за организацията и 
дейността на Столичния общински съвет желая да получим устен и 
писмен отговор на настоящото питане, което да бъде включено в 
дневния ред на следващото заседание на СОС.

Уважаеми г-н Терзиев,

В Програмата за изпълнение на дейностите на ОП „Столично предприятие 
за третиране на отпадъци“ е предвидено намаляване количествата на 
депонираните отпадъци и възвръщането на средства, обезпечаващи 
значителна част от разходите на инсталациите, чрез третирането в Завода 
за механично - биологично третиране на смесения битов отпадък, 
производство на RDF-гориво и отделяне на рециклируеми материали, 
производство на зелена енергия и компост.



Одитният доклад относно дейностите в общинското предприятие в 
периода 1 януари 2020 г. - 1 декември 2023 г. показва, че процентът на 
произведените рециклируеми продукти и на загубите спрямо количеството 
на входящите отпадъци отговаря на проекта, но данните за преработения 
като RDF гориво отпадък и на остатъка за депониране, са притеснителни.
По проект 43,52% от входящите отпадъци трябва да се преработват в RDF- 
гориво, а на практика това се изпълнява само за 18,65% за 2020 г.; 18,71% 
за 2021 г. и 20,09% за 2022 г.
По проект 18,45% от входящите отпадъци са предвидени като остатък за 
депониране, а на практика се постигат 41,55% (2020 г.); 43,82% (2021 г.); 
43,12% (2022 г.), което води до по-бързо запълване капацитета на депото 
на площадка „Садината“ от предвиденото.

От друга страна, по първоначалния проект на интегрираната система за 
управление на отпадъците бе предвидено произведеното RDF-гориво да се 
оползотворява (изгаря) в ТЕЦ, „София“, което да доведе до икономия на 
11% от количеството на газа, използван в системата на Топлофикация, 
което на практика не се извършва и горивото се транспортира за изгаряне в 
циментовите заводи на страната. Столична община е заплатила за 
транспорт и изгаряне от 2016 г. до края на 2023 г., по мои данни, около 27 
млн. лв., а общото разстояние, изминато от камионите за превозването му е 
около 7 млн. км., т.е. 175 обиколки на Земята!

Във връзка с изложеното по-горе отправям към Вас следните въпроси:

1. Какъв е оставащият проектен капацитет на депото на площадка 
Садината като възможни количества за депониране и за колко години?

2. Какви са намеренията и възможностите на Столична общината по 
отношение постигането на ангажиментите по Закона за управление на 
отпадъците, за постигане до 10% депонирани отпадъци?

3. Какви са перспективите за оползотворяване на произведеното RDF- 
гориво чрез изгаряне в Топлофикация „София“?

С уважение
/
/
/

Проф. дн Вили Лилков


